

## Introduction of Facilitator 導師簡介

### **Professor Terence T. L. Chong**

**Executive Director, Lau Chor Tak Institute of Global Economics and Finance and  
Associate Professor of Economics, The Chinese University of Hong Kong**

Prof Terence Chong is associate professor of Economics and Executive Director of Lau Chor Tak Institute of Global Economics and Finance, Dean of Students of New Asia College and Co-Director of Global Economics and Finance Program, The Chinese University of Hong Kong. He served as Siyuan Chair Professor of Nanjing University in China from 2013 to 2016. Prof Chong received his Bachelor degree in Economics from The Chinese University of Hong Kong in 1991, and Ph.D. in Economics from the University of Rochester in 1995. His main research area is financial econometrics. He has published over 500 articles in international journals and newspapers covering a wide spectrum of topics in Econometrics, Finance, Mathematics, Psychology, Education and the Chinese Economy. Prof. Chong ranks top 37th worldwide in theoretical econometrics and top 2% authors worldwide in terms of the Number of Distinct Works. His papers are published in reputable international journals, including Journal of Econometrics, Econometric Theory, Econometric Review, Econometrics Journal, Journal of Time Series Analysis, Journal of Economic Dynamics and Control, Journal of Banking and Finance, Financial Management, Journal of Futures Markets, Quantitative Finance, Financial Review, Pacific-Basin Finance Journal, Journal of Behavioral Finance, Southern Economic Journal, Economics Letters, Journal of Economic Psychology, Review of Income and Wealth, Small Business Economics, and China Economic Review. Prof. Chong is dedicated to community service. He was a Part-time member of the Central Policy Unit and a member of Standard Working Hours Committee of the HKSAR Government and a member of the Board of Governors of International College Hong Kong (Hong Lok Yuen). He is currently a member of , Transport Advisory Committee, Land and Development Advisory Committee, Standing Committee on Disciplined Services Salaries and Conditions of Service, and Vetting Committee of the SME Development Fund and the Dedicated Fund on Branding, Upgrading and Domestic Sales of the HKSAR Government. He is also the associate editor of Singapore Economic Review and Economics Bulletin, and the director of the Financial Markets Program, Hong Kong Institute of Asia-Pacific Studies.

### 莊太量教授

香港中文大學經濟學系副教授兼劉佐德全球經濟及金融研究所常務所長

莊太量教授現為香港中文大學經濟學系副教授，劉佐德全球經濟及金融研究所常務所長，新亞書院輔導長，及環球經濟與金融跨學科主修課程聯席主任，2013-2016 年兼任南京大學思源講座教授。莊教授 1991 年獲香港中文大學經濟學學士，1995 年獲美國羅徹斯特大學 (University of Rochester) 經濟學博士，其專業研究範疇為計量經濟學及財務技術分析，2000-2005 年於全球理論計量經濟學排名 37，著有《人生煉金術的 7 大抉擇》一書及 500 餘篇論文發表於國際學術期刊以及中港報章。莊教授熱心服務社會，經常接受電子傳媒及報章訪問，及與中港政府官員和商界領袖交流經濟意見，並出任多項公職，曾任香港特別行政區政府中央政策組非全職顧問，標準工時委員會，及康樂園國際學校校董，現為香港特別行政區政府交通諮詢委員會，土地及建設諮詢委員會，紀律人員薪俸及服務條件常務委員會，中小企業發展支援基金及發展品牌、升級轉型及拓展內銷市場的專項基金評審委員會委員，香港學術及職業資歷評審局專家小組委員，亞太研究所金融市場研究計劃主任，及多份國際期刊的編輯委員。